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Skolebestyrelsesmøde  Referat 
Dato: 14. maj 2024 

 
Tid: Valgmøde: 17.00 – 18.00 i Samlingssalen på Syd 

Forårskoncert fra 18.00-19.00 – hvis man har lyst. 
SB-møde: ca. 19.00 – 21.00 Personalerum Nord 
 
 

 

Mødested: Personalerum Nord 
Deltagere:  Skolebestyrelsen, Lotte Wiese Nowack, Kenneth Westerberg-Christensen  
Fraværende: Kirsten Lundager, Kris Nielsen, Dennis Mortensen, Elevrådet 
Gæstedeltagere:  
Mødeleder: Formanden 
Ordstyrer: Næstformanden 
Referent: Kenneth Westerberg-Christensen 

 

Nr. Tid Punkt Behandling Referat 

1 19.00– 
19.05 

Godkendelse af dagsorden, samt referat fra 
17. april 2024, valg af ordstyrer 

Beslutning Godkendt. 
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2 19.05-
19.40 

Meddelelser 

• Elevråd 

• Skoleledelse 

• Formand 

• Medarbejdere 

• Andre, herunder 
forældrehenvendelser 

Orientering Elevråd: 
Lotte Nowack oplyser: Der er møde torsdag d. 16. maj til elevrådet for 
skoleåret 23/24, samt konstituering af næstformand og formand. 
 
Formand:  
Intet 
Skoleledelsen: 

• Personale nyt, herunder ansættelser 

Der er en medarbejder, som stopper til sommer. Der er ansat en ny 
medarbejder pr. 1. august.  
 

• Diverse beredskabsindsatser; 24. april og 30. april 

Der var fuld udrykning d. 24. april grundet brandalarm på KØS. 
Der var skibsbrand i Køge d. 30. april, som skabte en del informationsstrøm 
på Aula, samt evakuering af Strandgården. 
 

• Offentliggørelse af prøvefag, skriftlige prøver og mundtlige prøver 

De mundtlige prøver starter d. 23. maj: 
9.A skal op i skriftlig tysk og mundtlig matematik 
9.B skal op i mundtlig historie og idræt 
Begge klasser skal op i mundtlig engelsk, dansk og science (naturfagsprøven) 
 

• Resultater af Folkeskolens Nationale Overgangstest, offentliggjort 2. 

maj, vi drøfter dem på vores møde i juni 24:  

Punktet tages op igen i juni 2024 
. 

• Udvikling af Folkeskolens Nationale Færdighedstest til skoleåret 

26/27 er igangsat i styrelsen. 

 

• Kontakt til Køge Festuge, mødet afholdes med skoleledelsen d. 23. 

maj kl. 10-11, ønsker SB-medlem at deltage? 

Køge Festuge har forespurgt om forældre fra Sct. Nicolai Skole ønsker at 
oprette en forening, som kan gå vagt til festugen.  
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Det er skolebestyrelsen umiddelbart ikke interesseret i. 
 

• Økonomisk opdatering i forhold til pensionering af medarbejder: 

Der skal udbetales et større beløb til en medarbejder end først antaget 
grundet pensionering, og den særlige ansættelse, som tjenestemand. 
 

• Undersøgelser igangsat i forhold til optimering af lokalemuligheder: 

Personalets arbejdspladser ønskes flyttet op på 2. sal i løbet af kommende 
skoleår. Dette frigør flere gruppelokaler til eleverne i forhold til undervisning.  
Vi er ved at undersøge mulighederne, også arbejdsmiljølovgivningsmæssigt. 
 
SFO-ledelsen:  
Skoleleder fortæller: 
Stjernebørnene er generelt mere udfordret motorisk og sprogligt, end man er 
vant til fra tidligere.  
 
Medarbejder fra SFO supplerer: 
Der var arbejdsdag lørdag d. 4. maj.  
Der kom i alt 5 forældrepar i løbet af dagen.  
Skolebestyrelsen ytrer, at man skal overveje den skriftlige kommunikation og 
udmelding, samt placeringen af dagen. Punktet kan tages op igen. 
 
Medarbejdere: 
Lærer: 
Der har været besøg fra Island. 
Fagfordeling til kommende skoleår er i gang. 
9. klasserne er i gang med afgangsprøverne, og alt er forløbet efter planen 
 
Pædagoger: 
Der er Royal Side Run torsdag d. 16. maj.  
Det er alle SFO’er i Køge Kommune, som afholder løbet. 
Forældre er også velkommen til at deltage i løbet. 
 
Andre: 
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Der har været en forældrehenvendelse vedrørende mobilpolitikken og 
opfølgning på Nicola Nyhaves oplæg.  
Der er generelt en stor forældreopbakning til mobilpolitikken. 

3 19.40- 
19.55 

Opfølgning på netop afholdt valgmøde 14. 
maj 17.00-18.00, har vi mulige kandidater til 
kommende SB-periode? 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

 Der kom to forældre til det orienterende valgmøde til kommende SB-periode. 
Der lægges op til færre SB-møder i kommende skoleår.  
Vi drøftede skolebestyrelsens arbejde om, der skal arbejdes med færre 
arbejdsgrupper, og hvordan man kan involvere kontaktforældrene yderligere.  
 
Peter Borgselius genopstiller som udgangspunkt ikke. 
Martin Birk-Sørensen genopstiller ikke, da han ikke har flere børn på skolen 
efter sommer 2024. 
Guja Rut Gudmundsdóttir genopstiller ikke. 
Dennis Mortensen genopstiller ikke.  
Heidi Larsson genopstiller. 
Chresten Hegner og Kris Nielsen er begge valgt i 2022 og fortsætter. 
 
Der skal bruges 7 + 2 suppleanter til skolebestyrelsen. 
Valgbestyrelsen afventer valget med sidste tidsfrist d. 24. maj 2024. 

4 19.55–  
20.00 

Orientering om valgfag for kommende 
skoleår 2024-25 – beslutning af 
holdoprettelse på baggrund af 
elevernes ønsker. Punktet indeholder 
også informationer om justeringer i 
timefordelingsplanen v. Lotte Nowack 

Orientering og 
beslutning 

Prøvevalget for kommende 7. klasser vidste, at 42 ud af 43 elever ønskede 
madkundskab som enten 1. eller 2. prioritet. 
Det endelige valg for kommende 7. klasser vidste, at der var en størst 
interesse for madkundskab og billedkunst som 1. og 2. prioritet.  
 
Dette betyder at 7. klasserne får valgfag i madkundskab og billedkunst, og 
årgangen deles i 2 hold. 
8. klasserne har valgfag i madkundskab, billedkunst, håndværk/design og 
musik. 
 
På 9. årgang tilbydes der et nyt valgfag, som hedder Astronomi, som foregår 
på HTX tirsdag eftermiddag kl. 13.45 – 15.15.  

Valgmødets afholdelse/ her 
må valglisten gerne være klar 
 

Tirsdag d. 14. maj 
2024,  
kl. 17.00-18.00, 
hele SB deltager. 

Sidste frist for 
kandidatopstilling 
 

Fredag d. 24. maj 
2024 

Sidste frist for stillernes 
underskrivelse af en 
kandidatopstilling. Alle 
opstillede kandidater mødes 
for at indgå aftale om 
fredsvalg. 
 

Fredag d. 24. maj 
2024 

Fristen for aftale om 
fredsvalg 
 

Tirsdag d. 28. maj 
2024 kl. 17.30-
18.30 – hele SB 
deltager. 
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Der arbejdes på at skabe en større og bredere brobygning til 
ungdomsuddannelserne på tværs af folkeskolerne i Køge Kommune. 
  
Skolebestyrelsen ytrede en bekymring omkring astronomiholdet på HTX og 
forfordeling af en ungdomsuddannelse, samt om eleverne kan foretage det 
valg og ræsonnere sig frem til niveauet i undervisningen. 
 
Punktet tages op igen i forbindelse med timefordelingsplanen til endelig 
godkendelse på junimødet. 

5 20.00-
20.05 

Status på ansøgningsproces til 
lejrskoler i Island og Tyskland, v. Lotte 
Nowack 
 

Orientering Skolen har fået bevilliget fondsmidler fra Nordplus til et udvekslingsforløb 
med en skole i Island for kommende 8.A. 
Der arbejdes videre på et lign. forløb til Tyskland for kommende 8.B, hvor 
vores skole fik kontakt til en mulig samarbejdsskole i Tyskland. 
 
Tidspunkt for lejrskolerne er endnu ukendt. Der arbejdes på, at det bliver 
samme uge. 
Der er et ønske fra skolebestyrelsen om, at turene bliver ensartet i 
rejselængde for begge klasser. 

6 20.05-
20.10 

Nedsættelse af arbejdsgruppe til brug 
for Åbent Hus-arrangement 23. august 
2024 – præsentation af 
Skolebestyrelsen – der ønskes nedsat 
en arbejdsgruppe. 
 

• Kaffe/kagebod på Nord og Syd 

• Andre aktiviteter? 

Drøftelse og 
beslutning 

Elevernes åbningsdag afholdes fredag d. 23. august med efterfølgende åbent 
hus for alle forældre fra kl. 15.00-17.00. 
Skolebestyrelsen hjælper kommende 8. klasser med at sælge kaffe/vand og 
kage på Nord og Syd. Der bliver som udgangspunkt solgt det kage, som 
forældrene i 8. klasse er med til at donere til boden. 
Der bliver meldt ud, at indtægten for salget går til lejrskole, så alle forældre 
ved det. Det er en god idé at involvere kontaktforældrene på kommende 8. 
årgang. 
Der nedsættes en arbejdsgruppe bestående af Heidi Larsson og minimum 1 
mere. Lotte Nowack og Kenneth Westerberg-Christensen bistår også 
arbejdsgruppen. 

7 20.10 –  
20.25 

Fokus på børn og unges dannelse, 
trivsel og fritidsliv, skoleledelsen 
præsenterer: 
 

Tiltag i skoleåret 24-25:  

Drøftelse og 
beslutning 

Skoleledelsen orienterede om arbejdet med indsatsområdet. I kommende 
skoleår afprøves følgende: 
Ændring af antal aften- åbningsdage: 

• Der afprøves med en aftenåbning i kommende skoleår til kl. 20.00. 
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”at flytte undervisningen til klubben på 
Strandgården for at øge interessen for 

4. – 6. klasser, så de forbliver medlem 
af klubben. 

• Ændring af antal aften- 

åbningsdage 

• Holddeling på 5. årgang – 

praktisk matematik – også i 

klubben. 

• Musikaktiviteter på tværs af 

skolen, klubben og musikskolen 

• Mulige aftenaktiviteter på skolen 

for klubben 

• Der lægges op til, at indsatser 

skal halvårs-evalueres ved 

udgangen af 2024.  

 

• Der vil fortsat være 2 ture ud af huset hver måned. Ressourcerne fra 

aftenåbningen anvendes i forhold til flere hænder/aktiviteter tidligere 

på dagen. 

• Holddeling på 5. årgang – praktisk matematik – også i klubben, fokus 

på fællesskaber. Der er afsat 2 lektioner ugentligt på 5. årgang i 

matematik. Der er 3 lærere og 1 pædagog tilknyttet de to lektioner. 

Årgangen skal deles i hold, noget af den praktiske undervisning skal 

foregå på Strandgården, og der følges op med aktiviteter efter 

skoletid med henblik på at eleverne bliver på Strandgården i 

eftermiddagstimerne, - mål trivsel og fællesskab på Strandgården. 

Fagligt mål i matematik – mere praktisk undervisning. 

• Musikaktiviteter på tværs af skolen, klubben og evt. musikskolen.Der 

er tilknyttet en ekstra pædagog til musikundervisningen på 

kommende 4. årgang, muligvis med flere aktiviteter i samarbejde 

med musikskolen. 

I forhold til mulige aftenaktiviteter på skolen for klubben skal kommissoriet 
arbejde videre med dette. 
 
Indsatserne skal halvårs-evalueres ved udgangen af 2024.  
 

8 20.25- 
20.55 

Forberedelse og gennemgang af mødet 
d. 21. maj kl. 19.00-21.00 På Søndre 
skole, se tidligere fremsendte mail. 
 

 Skolebestyrelsen er repræsenteret til borgermødet. Det forventes af 6 
medlemmer deltager, foruden repræsentation fra skoleledelsen. 

9 20.55 -
21.00 

Orientering - Nyt fra Arbejdsgrupper 
2023/2024: 
 

• Bygningskapacitet og trafik og 

Fysiske rammer 

 Nyt fra Arbejdsgrupper 2023/2024: 
 
Punktet behandles ikke på maj-mødet, da mange af de andre punkter på 
dagsordenen berører arbejdsgruppernes agenda. 
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Martin Birk-Sørensen, Peter Borgselius, 
og Kris Nielsen er med i gruppe. Lotte 
Nowack deltager ved afklarende 
spørgsmål etc. 

 

• Fritidsdelen på Sct. Nicolai 

Elevrådsrepræsentant(?), Chresten 
Hegner, Martin Birk-Sørensen, Kirsten 
Lundager, Heidi Larsson, Kenneth 
Westerberg- Christensen, Lotte Nowack 

 

• KONTAKTFORÆLDREMØDET - 

EFTERÅRET  2025 

Forældresamarbejde - 

kommunikation og anerkendende 

samarbejde, herunder arbejdet med 

10-årsrulhjulet for kontaktforældre 

 

• Åben skole 

Chresten Hegner, Lotte Nowack, Guja 
Gudmondsdóttir 

Evt.    

Kommende, 
der afventer 
behandling 
 

Afventer: 

• Kaffe/kagebod til 23. august 2024 

• Skolebestyrelsens deltagelse i de 

kommende arbejdskommissorier i 

24/25, som er: 

- Omlægning af klasseorganisering til 

årgangsorganisering 

 Bestyrelsen pr. 1. august 2023 

• Guja Rut Gudmundsdóttir (Valgt i 2020) 

• Heidi Larsson (Valgt i 2020) 

• Peter Borgselius (Valgt i 2020) 

• Dennis Mortensen (Valgt i 2022, trådt ind i 2023) 

• Martin Birk-Sørensen (Genvalgt i 2022) 

• Chresten Hegner (Valgt i 2022) 

• Kris Nielsen (Valgt i 2022) 

• Medarbejderrepræsentant Johnny Larsen  
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- Omlægning af klasselærerordning til 

kontaktlærerordning 

- Ny faseinddeling, bh. Kl. – 4. årgang 

- Ny faseinddeling, 5. - 9. årgang 

- Udvikling af nye klubaktiviteter med 

fokus på 5. – 6. årgangs unge 

 

• Nyt folkeskoleudspil – hvordan 

griber SB det an i 2024-25, og i 

2025-2026 og fremefter 

• Kontaktforældremødet i efteråret 

2024 :Hvad ønsker skolebestyrelsen, 

at vi skal drøfte af tema i forhold til 

kontaktforældremødet? Skal vi have 

en oplægsholder udefra? På 

formødet har vi bl.a. drøftet 

kommunikationsplatforme og skole-

hjem-samarbejdet 

• Temaet på forældremøderne i 

efteråret 2024 

• Der arbejdes på at få Skole og 

Forældre til at fortælle om tilsyn i 

skolebestyrelsen.  

 
 
 

• Medarbejderrepræsentant Ninni Saxtorff Neumann 

• Elevrådsrepræsentant Gustav 8.A 

• Elevrådsrepræsentant Laura 6.B 

 
Suppleanter: 
Linnea Caroline Nikdel- Johnston (Valgt i 2022) 

 

Kommende mødedatoer: 

Ordinære møder er som udgangspunkt med et formøde for de 
forældrevalgte fra 17.30-18.00, og derefter afholdes det ordinære møde fra 
18.00-20.15. Møderne holdes på Nord. 
 
Mandag d. 28. august 2023: Skolebestyrelsesmøde 
Torsdag d. 31. august 2023: Dialogmøde på rådhuset 
Tirsdag d. 19. september 2023: Skolebestyrelsesmøde 
Onsdag d. 4. oktober 2023: Skolebestyrelsesmøde 
Onsdag d. 1. november 2023: Kontaktforældremøde kl. 19.00-21.00 i 
samlingssalen på Syd. 
Obs ændret til 22. november (Torsdag d. 23. november 2023): 
Skolebestyrelsesmøde 
Torsdag d. 11. januar 2024: Skolebestyrelsesmøde  
Mandag d. 12. februar 2024: Skolebestyrelsesmøde med PS og elevrådet med 
forplejning – 17.00-21.00 
Torsdag d. 14. marts 2024: Skolebestyrelsesmøde (et længere møde med 
forplejning) – evt. deltagelse ved skoleudvalgsformanden fra 16.45-20.15 
Onsdag d. 17. april 2024: Skolebestyrelsesmøde 
April: Der skal være valg til skolebestyrelse – mere info følger. 
Tirsdag d. 14. maj 2024:  Valgmøde kl. 17.00 og herefter 
Skolebestyrelsesmøde ca. 19.00 
Tirsdag d. 28. maj 2024: Konstituering af ny bestyrelse kl. 17.30. 
Mandag d. 10. juni 2024: Skolebestyrelsesmøde med sommerafslutning 
17.30- til ca. 21.15 
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Princip om lejrskoler som springbræt til 
internationalt samarbejde, der er endnu ikke 
nedsat en arbejdsgruppe 
 
Udlån af lokaler til - ændring 
 
Opfølgning på kostpolitik 
Opfølgning på valgfag 
Flyt undervisningen til Strandgården 
 
Gennemgang af forslag til Mellemform 
 
Antimobbestrategi 
Strategien skal genbesøges. Det bliver et 
punkt på et skolebestyrelsesmøde i 
nærmeste fremtid. 
 
 

 


